
naše nemocnice
Měsíčník zpráv a událostí ze slezské neMocnice v opavě  

Zaměstnanci nemocnice 
oslavili začátek adventu 

Slezskou nemocnici navštívil Mikuláš

Seminář klinické onkologie pro kolegy

První prosin-
cové úterý se 

v  podvečer sešli zaměst-
nanci Slezské nemocnice v 
krásné adventní atmosféře 
před budovou svého ředi-
telství v Opavě. Akce se zú-
častnilo bezmála šest sto-
vek zaměstnanců nemocni-
ce. 

Po úvodních slovech ředi-
tele nemocnice akci navští-
vila mikulášská trojice – Mi-
kuláš, anděl i čert Krampus a 
všichni společně odpočítali 
slavnostní rozsvícení vánoč-
ního stromu. Kdo byl hodný 
dostal od Mikuláše a anděla 
perníkové srdce, kdo zlobil 

dostal, co proto od strašidel-
ného čerta. K hrníčku punče 
a dobrého jídla hrál DJ Ra-
dim Olšan tematickou vá-
noční muziku.

„Jsem moc rád, že může-
me tyto akce pro naše za-
městnance pořádat, a to ne-
jen za jejich obětavou práci, 
které si velmi vážím. Děku-
ji všem, kteří dorazili a akci 
si společně užili, ale také 
všem, kteří se podíleli na or-
ganizaci. Vysoká účast za-
městnanců na těchto akcích 
svědčí o tom, jak skvělý tým 
lidí v naší Slezské nemocni-
ci máme,“ uvedl ředitel SNO 
Karel Siebert.

opava
Současně s  výstavbou 

nadzemních tubuso-
vých koridorů probíha-
la také rekonstrukce pa-
vilonu W. Dříve nebyla 
budova aktivně využívá-
na, v celém objektu bylo 
muzeum ošetřovatelství 
a v jedné místnosti záze-
mí městské policie. 

Pavilon W byl poslední 
nezrekonstruovanou bu-
dovou v areálu nemocni-
ce. Dalším důvodem k rekonstrukci byla potřeba rozšíření ka-
pacit pro odběrové místo, které bylo dosud řešeno částečně na 
pavilonu U a na jednotlivých ambulancích. Dále zde vznik-
lo trvalé zázemí nutričních a sociálních sester. Bude zde také 
zřízeno nové pracoviště dohledu a ochrany osob, které ještě 
více zvýší bezpečnost v areálu nemocnice.

Rekonstrukce proběhla ve výši 7,7 milionu korun. Budova 
bude zaměstnancům přístupná po kolaudaci během prosin-
ce. Odběrové centrum začne fungovat od ledna příštího roku.

Rekonstrukce pavilonu W

V rámci terénních úprav po výstavbě nadzemních tu-
busových koridorů byly upraveny stávající parkova-

cí plochy mezi pavilony N a O. 
Povrch nevyužívaného a nevyhovujícího chodníku za 

pavilonem L byl opraven tak, že jej lze využít i jako podél-
né parkoviště. Je zde 10 parkovacích míst pro osobní auto-
mobily a jedna velká parkovací plocha pro zásobování pa-
vilonu L. Úprava byla realizována ve dvou etapách a celko-
vé náklady 950 tisíc korun byly čerpány z vlastních zdro-
jů nemocnice. 

Opravená parkovací stání

střípky z nemocnice

Vánoční punč ve Slezské nemocnici

Mikulášská nadílka ve Slezské nemocnici.

DĚKUJEME ZA PŘÍZEŇ 
A PŘEJEME HEZKÉ VÁNOCE 

A HODNĚ ZDRAVÍ V NOVÉM ROCE.

Zaměstnanci Slezské nemocnice v  Opavě 14. listo-
padu 2024 zcela zaplnili kino Mír. 

Na programu byla úspěšná hudební komedie ochot-
nického souboru ŠAMU ze Štítiny Proč muži neposlou-
chají a ženy neumí číst v mapách.  Tři hodiny smíchu a 
potlesku byly završeny dlouhým potleskem ve stoje při 
závěrečné děkovačce. 

Divadlo: Proč muži  
neposlouchají a ženy  
neumí číst v mapáchPrvní adventní 

úterý byla v od-
poledních hodinách v jídelně 
na pavilonu V pro děti  a je-
jich rodiče z řad zaměstnanců 
SNO přichystána Mikulášská 
nadílka s programem. 

Všechny hodné, ale i troš-
ku zlobivější děti přišel v před-
stavení navštívit Mikuláš, čert a 

anděl. Děti si zazpívaly koledy, 
zatancovaly andělské tanečky a 
zasoutěžily o Mikulášovu cenu. 
Celým představením děti pro-
vedl andílek a čert. Nechybě-
la ani mikulášská nadílka včet-
ně fotografování s mikulášskou 
trojicí.

Ve čtvrtek 5. prosince 2024 
na svátek sv. Mikuláše navštívili 

Mikuláš, čert i anděl v dopoled-
ních hodinách také naše senio-
ry na geriatricko-doléčovacím 
oddělení, rozdal jim perníč-
ky a další dárečky. Odpoledne 
pak zavítala tato trojice na dět-
ské oddělení, kde spolu se ses-
třičkami předali dětem dáreč-
ky a perníčky. Stejně tak i členo-
vé SFC Opava přišli obdarovat 

děti, které musely trávit Miku-
láše v nemocnici a tím jim, jak 
už to každoročně tradičně děla-
jí, zpříjemnili tento svátek. 

„Děkuji všem, kteří nám po-
máhají zpestřit nemocniční 
prostředí a vytvořit krásnou vá-
noční atmosféru pro naše pa-
cienty,“ poděkoval ředitel SNO 
Karel Siebert.

Na konci listopadu pro-
běhl odborný seminář na 

téma Role imunoterapie v léčbě onko-
logicky nemocných a Management léč-
by vedlejších nežádoucích účinků imu-
noterapie. Imunitní systém hraje vý-
znamnou úlohu při potlačování vzniku 
a rozvoji onkologických onemocnění. 
Selhání imunitního systému se podí-
lí na rozvoji nádorového onemocnění. 
V posledních letech roste význam léč-
by imunoterapií napříč onkologickými 
diagnózami kromě karcinomu slinivky 
břišní a mozkových nádorů.

Léčba imunoterapií se týká i pacientů 
z  naší nemocnice, ale její aplikace probí-
há na vyšších pracovištích. Možnost jejího 
podání je u vybrané skupiny pacientů spl-
ňujících podmínky, za kterých lze očekávat 
pozitivní léčebnou odpověď, při vyloučení 
kontraindikací k léčbě.  Léčba imunotera-
pií je provázena celým spektrem vedlejších 
nežádoucích účinků. Část těchto vedlejších 

nežádoucích účinků je závažná až vysoce 
závažná s ohrožením života pacienta. Pro-
to léčbu mohou podstoupit jen pacienti v 
dobrém celkovém stavu.

Vzhledem k  tomu, že pacienti pod-
stupující tuto léčbu budou ošetřováni i 
na jiných ambulancích a lůžkových od-
děleních v SNO, považovali jsme za vel-
mi důležité informovat především kole-
gy lékaře o imunoterapii a jejích vedlej-
ších nežádoucích účincích. 

Přednášejícími byly špičkoví odborní-
ci v  oblasti léčby imunoterapií v  onko-
logii z Masarykova onkologického ústa-
vu v Brně, např. doc. MUDr. Radek La-
komý, Ph.D. věnující se kromě jiných di-
agnóz hlavně léčbě zhoubného mela-
nomu. Dalším přednášejícím byl doc. 
MUDr. Alexandr Poprach, Ph.D., který 
má bohaté zkušenosti s  léčbou imuno-
terapií v uroonkologii. Byl taktéž odbor-
ným garantem této odborné akce.

„Doufám, že si posluchači odnesli od-

borné poznatky důležité pro jejich lékař-
skou praxi, ze kterých budou profitovat 
i naši pacienti. Akce proběhla ve spolu-
práci s  ČLK a byla ohodnocena dvěma 
kredity v  systému postgraduálního ce-
loživotního vzdělávání lékařů. Děkuji 
všem zúčastněným posluchačům, tech-
nické podpoře IT, sesterskému personá-
lu z onkologické ambulance za pomoc 
v  průběhu akce. Velké díky patří i spo-
lečnosti Bristol-Myers Squibb spol.s r.o. 
za podporu, díky níž mohla být akce rea-
lizována,“ poděkovala primářka klinické 
onkologie MUDr. Margita Nováčiková 

„Jsem moc rád, že u nás v nemocnici 
pořádáme odborné semináře. Předává-
ní znalostí a zkušeností mezi lékaři po-
važuji za velmi důležité. Svědčí to také o 
dobré spolupráci mezi odděleními na-
příč celou nemocnicí. Děkuji všem, kteří 
se podílejí na tom, že se obdobné semi-
náře mohou pořádat,“ uvedl ředitel Slez-
ské nemocnice Karel Siebert.
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